
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

STOWARZYSZENIE KRZEWIENIA 
SPORTU, TURYSTYKI I KULTURY 

„KOLEJARZ” 
 
 
 
 
 
 
 

SPRAWOZDANIE 
z działalności  Zarządu Stowarzyszenia 

za rok 2022 

 
 
 
 

Warszawa, kwiecień 2023 
 



1.  Wstęp. 
 
Rok 2022 był czwartym pełnym rokiem kalendarzowym i obrachunkowym, równocześnie ostatnim, pracy 
Zarządu V kadencji. Rok ten był szczególny, ponieważ był dwudziestym rokiem działalności Stowarzyszenia 
od momentu jego rejestracji w 2002 roku. W związku z ciągle brakującym przełomem w zakresie 
wypracowania stałego porozumienia pomiędzy Stowarzyszeniem a Grupą PKP, stabilizującego sytuację 
Stowarzyszenia, podstawowym zadaniem jakie stało przed Zarządem, było utrwalanie poprawnych relacji ze 
spółkami z Grupy PKP członkami wspierającymi Stowarzyszenia, Związkiem Pracodawców Kolejowych oraz 
Fundacją PKP, a więc tymi organizacjami, które w znaczący sposób mogą wesprzeć finansowo i 
organizacyjnie działalność statutową Stowarzyszenia zapewniając w ten sposób względną stabilizację 
sytuacji finansowej Stowarzyszenia. 
 
Poniższe sprawozdanie przedstawia podstawowe kwestie z działalności Stowarzyszenia w 2022 roku, a 
także w ogólnym zarysie przypomina historię Stowarzyszenia. 
 
 

2.  Rys historyczny Stowarzyszenia. 
 
Stowarzyszenie Krzewienia Sportu, Turystyki i Kultury „Kolejarz” działa na podstawie ustawy z dnia 7 
kwietnia 1989 roku – Prawo o Stowarzyszeniach (Dz.U. nr 20 poz.104 z późniejszymi zmianami). Siedzibą 
Stowarzyszenia jest Warszawa. Posiada osobowość prawną i prowadzi działalność na obszarze całego kraju, 
jak również poza jego granicami. 
 
Do podstawowych celów Stowarzyszenia określonych statutem należą: 

1. Promowanie, popularyzacja i organizowanie kultury fizycznej, turystyki i kultury oraz innych form 
czynnego wypoczynku i działalności kulturalnej; 

2. Uczestnictwo w imprezach międzynarodowych organizacji sportowych, turystycznych i kulturalnych; 
3. Reprezentowanie praw i interesów swoich członków oraz udzielanie im pomocy w postaci wsparcia 

społecznego i konsultacyjnego. 
4. Działalność na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 
5. Realizacja zadań z zakresu polityki społecznej, oświaty, rekreacji i zdrowego wypoczynku, 
6. Współpraca z gminami i innymi instytucjami w zakresie realizacji zadań statutowych. 

 
Stowarzyszenie zostało zarejestrowane w KRS w dniu 19 listopada 2002. Stowarzyszenie działa 
podstawowo korzystając z pracy społecznej członków zwyczajnych – osób fizycznych oraz osób 
zatrudnionych w Stowarzyszeniu. Osoba prawna może być jedynie członkiem wspierającym Stowarzyszenia 
– członkowie Ci wspierają Stowarzyszenie głównie finansowo. 
Zgodnie ze Statutem władzami Stowarzyszenia są: 

• Walne Zebranie Członków 

• Zarząd  

• Komisja Rewizyjna 
 
Stowarzyszenie jest kontynuatorem na obszarze kolejowym działalności wielu istniejących w przeszłości 
organizacji takich jak Federacja Klubów Sportowych „Kolejarz” i Federacja Kultury Fizycznej „Kolejarz” z 
okresu międzywojennego a następnie powołanej w 1982 roku Rady Głównej Kultury Fizycznej „Kolejarz”. 
Kiedy w 2001 roku wdrożono restrukturyzację PKP i wydzielono wiele odrębnych spółek, dotychczasowa 
Rada Główna Kultury Fizycznej, Turystyki i Działalności Kulturalnej „Kolejarz” straciła swoje dotychczasowe 
źródła finansowania i podstawy funkcjonowania. Przyjęto wówczas rozwiązanie polegające na powołaniu 
Stowarzyszenia, które miało między innymi zajmować się pozyskiwaniem środków finansowych na 
działalność sportową, turystyczną i kulturalną i kontynuować działalność Rady Głównej „Kolejarz”. 
 
 

3. Działalność Zarządu Stowarzyszenia w roku 2022. 
 
W roku 2022 w okresie od 01.01.2022 do 27.05.2022 Zarząd pracował w składzie: 

• Ryszard Masłowski – Prezes Zarządu 

• Paweł Szóstak – Zastępca Prezesa Zarządu 

• Bartniczak Stanisław – Członek Zarządu 

• Irena Bielat – Członek Zarządu 

• Ryszard Frańczuk – Członek Zarządu 

• Stanisław Wolski – Członek Zarządu 



a od 28.05.2022 do 31.12.2022 w związku ze zgonem Bartniczaka Stanisława w składzie zmniejszonym. W 
związku z ostatnim rokiem działalności zarządu V kadencji skład zarządu nie został uzupełniony. 
W okresie 2022 roku Zarząd Stowarzyszenia V  kadencji odbyły 7 formalnych posiedzeń: 

1. W dniu 24 stycznia we Wrocławiu 
2. W dniu 31 marca we Wrocławiu 
3. W dniu 12 maja w Stargardzie 
4. W dniu 27 czerwca we Wrocławiu 
5. W dniu 3 września w Krakowie 
6. W dniu 3 listopada w Strykowie 
7. W dniu 14 grudnia we Wrocławiu 

na których podjęto łącznie 30 Uchwał (od numeru 1/V/2022 do numeru 30/V/2022), które są przechowywane 
w aktualnej siedzibie Stowarzyszenia: 

1. Uchwała nr 1/V/2022 z 24 stycznia – w sprawie przyjęcia planów działalności Stowarzyszenia na rok 
2022; 

2. Uchwała nr 2/V/2022 z 24 stycznia - w sprawie udziału w mistrzostwach USIC  wędkarstwie,  
3. Uchwała nr 3/V/2022 z 24 stycznia - w sprawie skreśleń z listy członków zwyczajnych.  
4. Uchwała nr 4/V/2022 z 24 stycznia - w sprawie wykonania projektu logo i rollapu w związku z 

jubileuszem działalności Stowarzyszenia. 
5. Uchwała nr 5/V/2022 z 24 stycznia - w sprawie zawarcia umowy zlecenia na obsługę sekretariatu 

Stowarzyszenia. 
6. Uchwała nr 6/V/2022 z 31 marca - w sprawie udziału w Kongresie USIC w Kopenhadze. 
7. Uchwała nr 7/V/2022 z 31 marca - w sprawie udziału w Mistrzostwach USIC w biegach 

przełajowych .. 
8. Uchwała nr 8/V/2022 z 31 marca - w sprawie uczestnictwa w biegu ulicznym w Czechach. 
9. Uchwała nr 9/V/2022 z 31 marca - w sprawie zawarcia umowy zlecenia z  Panią Barbarą Jugo na 

obsługę finansowa turnieju piłki nożnej organizowanego przez ZZM. 
10. Uchwała nr 10/V/2022 z 31 marca - w sprawie wyrażenia zgody na zakup nagród dla 

najaktywniejszych sportowców w kategorii kobiet i mężczyzn za 2021 rok.  
11. Uchwała nr 11/V/2022 z 31 marca - w sprawie pokrycia kosztów udziału w mistrzostwach USIC  

wędkarstwie.  
12. Uchwała nr 12/V/2022 z 31 marca - w sprawie pokrycia kosztów udziału w mistrzostwach FISAIC w 

brydżu. 
13. Uchwała nr 13/V/2022 z 12 maja - w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia Sprawozdania finansowego 

za rok 2021. 
14. Uchwała nr 14/V/2022 z 12 maja - w sprawie przyjęcia Sprawozdania Zarządu z działalności w 2021 

roku. 
15. Uchwała nr 15/V/2022 z 12 maja - w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie wynagrodzenia za 

prowadzoną obsługę rachunkowa Stowarzyszenia. 
16. Uchwała nr 16/V/2022 z 27 czerwca - w sprawie zwołania Walnego Zebrania Sprawozdawczego 

Członków Stowarzyszenia. 
17. Uchwała nr 17/V/2022 z 27 czerwca – w sprawie przyjęcia porządku obrad Walnego Zebrania 

Członków Stowarzyszenia w dniu 23 lipca w Krakowie. 
18. Uchwała nr 18/V/2022 z 27 czerwca – w sprawie udziału w Kongresie FISAIC w Bischheim (Francja). 
19. Uchwała nr 19/V/2022 z 27 czerwca – w sprawie zatrudnienia i udzielenia pełnomocnictwa Pani 

Agnieszce Garczyńskiej. 
20. Uchwała nr 20/V/2022 z 27 czerwca – w sprawie dofinansowania uczestników rajdu „Pod wesołym 

plecakiem” Zakopane 2022. 
21. Uchwała nr 21/V/2022 z 3 września – w sprawie skreśleń z listy członków zwyczajnych. 
22. Uchwała nr 22/V/2022 z 3 września – w sprawie podwyższenia wynagrodzenia DKK w Stargardzie. 
23. Uchwała nr 23/V/2022 z 3 września – w sprawie przyjęcie w bezpłatne używanie radiostacji przez 

Stowarzyszenie. 
24. Uchwała nr 24/V/2022 z 3 listopada – w sprawie organizacji jubileuszowego spotkania z okazji 

jubileuszu 20-lecia działalności Stowarzyszenia „Kolejarz”. 
25. Uchwała nr 25/V/2022 z 3 listopada – w sprawie pokrycia kosztów udziału w OPAKu i jubileuszu 

175-lecia kolei w Krakowie. 
26. Uchwała nr 26/V/2022 z 14 grudnia – w sprawie zawarcia umowy zlecenia z Danutą Stoszek na 

obsługę finansową organizacji imprezy z okazji Jubileuszu 20–lecia Stowarzyszenia. 

27. Uchwała nr 27/V/2022 z 14 grudnia – w sprawie zawarcia umów zleceń na obsługę Stowarzyszenia 

w roku 2023. 

28. Uchwała nr 28/V/2022 z 14 grudnia – w sprawie zmian w wynagrodzeniach pracowników Domu 

Kultury w Stargardzie. 



29. Uchwała nr 29/V/2022 z 14 grudnia – w sprawie zwrotu połowy rocznego kosztu zakupu biletów 

sieciowych IC dla członków zarządu na rok 2023. 

30. Uchwała nr 30/V/2022 z 14 grudnia – w sprawie zmiany Uchwały nr 26/V/2020 z dnia 16.12 2020 w 

sprawie przeznaczenia dochodu podatkowego z bieżącej działalności na cele statutowe 
Stowarzyszenia 

 
Zarząd przywiązuje dużą wagę do zachowania poprawnych relacji pomiędzy Stowarzyszeniem a członkami 
wspierającymi – zaproszenia do udziału w imprezach przedstawicieli spółek (IC w biegach przełajowych w 
Jastarni)),  udział przedstawicieli członków wspierających w Walnym Zebraniu. 
W roku 2022 nie nastąpiły zmiany w składzie członków wspierających Stowarzyszenia. 
W roku 2022, mimo wystąpienia do Fundacji Grupy PKP o dofinansowanie konkursu malarskiego 
organizowanego w związku z jubileuszem 175-lecia kolei w Krakowie, nie uzyskaliśmy dofinansowania i 
konkurs organizowany był wyłącznie ze środków Stowarzyszenia. Dwie spółki kolejowe tj. PKP PLK i PKP 
Energetyka przeznaczyły jedynie upominki dla nagrodzonych autorów prac konkursowych. 
Bardzo znaczący był w roku 2022 udział Stowarzyszenia w imprezach międzynarodowych USIC i FISAIC. 
Oprócz Kongresu USIC w Danii (Kopenhaga) i FISAIC Bischheim (Francja), reprezentacja polskich kolejarzy 
brała udział w mistrzostwach w wędkarstwie w Prerov (Czechy), biegach przełajowych w Berlinie (Niemcy) i 
brydżu  w Bad Tolz (Niemcy). Szczegółowe informacje na temat udziału w tych imprezach znajduje się w 
sprawozdaniach właściwych komisji. 
 

4.  Działalność statutowa Stowarzyszenia. 
 
Działalność statutowa prowadzona jest w ramach Komisji Sportu, Komisji Turystyki i Komisji Kultury. 
Podejmowane przez komisje działania i ich rezultaty zostały przedstawione szczegółowo w sprawozdaniach 
tych komisji, które stanowią załączniki do sprawozdania.  
Rok 2022 był rokiem, w którym miały miejsce dwa znaczące wydarzenia jubileuszowe: 20-lecie działalności 
Stowarzyszenia „Kolejarz” oraz 175-lecie kolei w Krakowie. Okolicznościowe spotkanie byłych i obecnych 
działaczy Stowarzyszenia w związku z 20-lebciem Stowarzyszenia było pierwotnie planowane na grudzień 
2022 roku ale ze względu na zbieg uroczystości z okazji Święta Kolejarza i spotkań bożonarodzeniowych w 
zakładach i spółkach odbyło się ostatecznie w styczniu 2023 roku. Zaproszenia zostały skierowane do około 
100 byłych i obecnych członków zwyczajnych i wspierających Stowarzyszenia, z których udział w spotkaniu 
wzięło około 70. Niestety, co należy z ubolewaniem stwierdzić, udziału w spotkaniu nie wzięli przedstawiciele 
żadnego z członków wspierających Stowarzyszenia. Z okazji jubileuszu zostały wydane okolicznościowe 
kalendarze na rok 2023, w których na odwrocie strony każdego kolejnego miesiąca umieszczono informacje 
o działalności Stowarzyszenia w okresie 20 lat, każdy z uczestników spotkania otrzymał okolicznościową 
szklankę z logo Stowarzyszenia a szczególnie aktywni działacze z  okresie 20-lecia zostali uhonorowani 
albumami o historii polskich kolei. 
Z kolei kolejny jubileusz 175-lecia kolei w Krakowie był organizowany przez Dom Kultury Kolejarza w 
Krakowie a członkowie Stowarzyszenia i samo Stowarzyszenie byli jedynie jednymi ze współorganizatorów 
bardzo dobrze przygotowanej i przeprowadzonych 3-dniowych uroczystości.   
Zarząd pragnie w tym miejscu przekazać szczególnie gorące podziękowania tym wszystkim działaczom 
Stowarzyszania, których praca społeczna, poświęcony czas wolny i zaangażowanie pozwoliły na dobre  
przygotowanie i sprawne przeprowadzenie wszystkich imprez sportowych, kulturalnych i rocznicowych 
imprez, które mimo trudnych warunków i ograniczeń  finansowych udało się przeprowadzić. 
 
5.  Sytuacja finansowa Stowarzyszenia. 
 
W poniższej tabeli przedstawiono porównanie wybranych pozycji przychodów i kosztów w roku 2021 i 2022. 
 

Rodzaj przychodu lub kosztu 2021 2022 

Przychody razem 1 035 038,92 1 609 548,73 

Składki członkowskie 86 889,60 88 054,78 

Przychody z działalności statutowej 337 667,89  756 459,63  

Działalność gospodarcza Stargard 252 790,90 329 741,76 

Dotacje Stargard 322 200,00 380 158,00 

Darowizny 17 500,00 31 000,00 

Koszty razem 954 813,49 1 455 998,99 

Koszty realizacji imprez statutowych 371 039,40 783 478,24 



Zużycie materiałów i energii 50 561,44 63 115,62 

Usługi obce 91 109,59 140 484,90 

Wynagrodzenia i składki ZUS 403 149,87 431 439,39 

Wynik finansowy działalności -2 561,45 82 242,20 

 
Więcej informacji na temat sytuacji finansowej Stowarzyszenia w roku 2022 znaleźć można w 
zamieszczonym na stronie internetowej Stowarzyszenia Sprawozdaniu finansowym. 
 
Najistotniejsze działania Zarządu mające na celu racjonalizację i stabilizację przychodów i kosztów 
działalności: 

1. Prowadzenie rozdziału przychodów i kosztów działalności statutowej Stowarzyszenia i działalności 
DKK w Stargardzie. Istotny problem stanowi zabezpieczenie środków na podatek VAT, który musi 
być opłacony ze środków własnych. 

2. Prowadzenie działalności statutowej Stowarzyszenia przez członków Stowarzyszenia społecznie. 
3. Racjonalizacja zakresie obsługi sekretariatu Stowarzyszenia mająca na celu obniżenie kosztu 

obsługi. 
4. Rozliczanie kosztów obsługi finansowej imprez Stowarzyszenia w kosztach imprezy.  
5. Podejmowanie starań w celu współfinansowania udziału w imprezach zagranicznych podmiotów z 

Grupy PKP lub sponsorów. 
 
 

6.  Realizacja wniosków z Walnego Zebrania Sprawozdawczego Członków 
     Stowarzyszenia w roku 2022. 
 

1. Dokonywanie ryczałtowej opłaty za uczestnictwo w imprezach międzynarodowych USIC w 
wysokości 15 euro za osobodzień. 
Wniosek został wdrożony i w roku 2022 wszyscy uczestnicy imprez USIC wnieśli opłatę. Opłaty, 
zgodnie z decyzją zarządu, nie wnoszą osoby funkcyjne tj. kierownik, tłumacz, trener. Każdy 
wnoszący opłatę otrzymuje indywidualną fakturę, którą może przedstawić w zakładzie pracy i w 
zależności od obowiązujących w zakładzie zasad, może otrzymać jej zwrot 

2. Wniosek komisji sportu w sprawie wprowadzenia zmian w kategoriach wiekowych niektórych imprez 
sportowych.  
Wniosek był wdrożony w imprezach sportowych rozgrywanych w roku 2022. Nadal nie udało się 
znaleźć osoby ze znajomością języka angielskiego, która pełniłby funkcję tłumacza w 
Stowarzyszeniu. Temat nadal aktualny. 

3. Wniosek Komisji Sportowej w sprawie wykreślenia z kalendarza imprez sportowych rozgrywek piłki 
nożnej halowej i na otwartych boiskach.  
Kalendarz imprez sportowych nie zawiera już mistrzostw w piłce nożnej halowej i na otwartym 
boisku. 

 

7. Najistotniejsze tematy do podjęcia w kolejnej roku kadencji władz Stowarzyszenia: 

1. Funkcjonowanie Domu Kultury Kolejarza w Stargardzie w związku z podjęciem starań, przez Urząd 
Miasta w Stargardzie, o przejecie przez miasto obiektu i terenu. W przypadku pozytywnego 
zakończenia tych starań, Stowarzyszenie nie będzie dzierżawcą obiektu a DKK nie będzie w 
strukturach Stowarzyszenia. Pojawi się wtedy również temat członkostwa Stowarzyszenia w FISAIC 

2. Brak zasad współpracy pomiędzy Stowarzyszeniem a Grupą PKP. Obecna umowa pomiędzy 
Stowarzyszeniem a Związkiem Pracodawców Kolejowych nie regulujemy przede wszystkim zasad 
udziału w imprezach międzynarodowych oraz organizacji takich imprez w Polsce.  

3. Pozyskanie kolejnych członków wspierających lub zawieranie umów reklamowych z firmami, których 
działalność ma związek z Grupą PKP. 

4. Wprowadzenie do  Stowarzyszenia, a szczególnie jako organizatorów imprez, nowych członków. 
 

 

8. Podsumowanie. 
 
Działalność Stowarzyszenia, wymaga dalszego doskonalenia i zmian w celu dostosowania się do sytuacji w 
przedsiębiorstwach Grupy PKP. Brak w dłuższej perspektywie stabilizacji przychodów może spowodować 
ograniczenia w działalności, szczególnie udziału w imprezach międzynarodowych. Stowarzyszenie wymaga 
przemyślanych zmian co do form i sposobu prowadzonej działalności jak i pozyskania większej grupy 



społecznych działaczy a przede wszystkim zdecydowanego odmłodzenia władz Stowarzyszenia i 
organizatorów imprez. Nie zrealizowania tego postulatu  w najbliższym okresie czasu może skutkować 
zawieszeniem lub zakończeniem działalności Stowarzyszenia po 20 latach działalności. 
 
 

Załączniki: 
 

1. Sprawozdanie Komisji Sportu. 
2. Sprawozdanie Komisji Turystyki 
3. Sprawozdanie Komisji Kultury. 

 
 

Zarząd Stowarzyszenia: 
 
Ryszard Masłowski                      ……………………………………….. 
 
Paweł Szóstak                             ………………………………………. 
 
Irena Bielat                                   ………………………………………. 
 
Ryszard Frańczuk                        ……………………………………….. 
 
Stanisław Wolski                           ………………………………………. 
 


